
Ordinær generalforsamling 29. marts 2025 Storkene.dk  

DAGSORDEN 
  
1. Valg af dirigent og referent 
2. Bestyrelsens beretning for det forløbne år v/formanden 
3. Fremlæggelse af det reviderede årsregnskab til godkendelse 
4. Indkomne forslag 
5. Budget for det kommende regnskabsår v/kassereren 
6. Fastsættelse af kontingent.  
    Det tidligere medlemskab for pensionister og studerende afløses af et 
    fast og ensartet kontingentbeløb for alle. Der skal stemmes om disse tre 
    beløb:   250 kroner - 275 kroner eller 300 kroner 
 
7. Valg af 5 medlemmer til bestyrelsen for 2 år. På valg er: 

• Jess Frederiksen (modtager genvalg) 

• Mogens Lange Petersen (modtager genvalg) 

• Merete Carøe (modtager genvalg) 

• Hans Skov (modtager genvalg) 

• Annette Boesen (modtager genvalg) 

      Udover disse ønsker bestyrelsen at udvide bestyrelsen med et medlem 
      og foreslår: 
      
      June Jakobsen (vælges for 1 år) (da på valg igen i 2026 for 2 år) 
  
8. Valg af 2 bestyrelsessuppleanter for 1 år.  På valg er: 

• Louise Lund Fjeldgren (modtager genvalg) 

• Lars Juel Sørensen (modtager genvalg) 

 9. Valg af 1 revisor for 2 år. På valg er: 

• Peter Skousen (modtager genvalg) 

10. Valg af 1 revisorsuppleant for 1 år. På valg er:  

• Christian Hansen (modtager genvalg) 

11. Eventuelt 

 



 

Referat af ordinær generalforsamling 

Pkt. 1: Merete Carøe blev foreslået og valgt til dirigent. Som referent blev Annette Boesen 

foreslået og valgt. 

 

Pkt. 2: Bestyrelsens beretning for det forløbne år blev aflagt af formand Jess Frederiksen, 

der startede med at takke for fremmødet på en dag, hvor dejligt forårsvejr godt kunne få 

mange til at blive ude. Foråret og storkene er kommet tidligt i år, første par var allerede 

dannet sidst i februar, siden er flere storkepar dannet, og der er nu æg i et par reder.    

Vi har en forening i rivende udvikling og i bestyrelsen har vi haft et fantastisk samarbejde i 

det forgangne år. Vi har afholdt fire bestyrelsesmøder, hvoraf de to var fysiske møder på 

Fyn. De fysiske møder giver os mulighed for at komme i dybden i de forskellige punkter. 

Jess pointerer den store forandring fra 2007 til nu. I 2007, da Mogens, Lars og Jess startede 

foreningen, var der i hele landet kun ét storkepar (Gundsølille) og ikke voldsomt mange 

arbejdsopgaver. Nu, efter snart 20 år, er der masser af nye arbejdsopgaver, og vi sidder ikke 

og hygger os med bare et enkelt storkepar.   

Noget, der i det forgangne år har taget meget tid, er indføringen af det nye 

bogføringssystem, Dinero. Vi sparer årligt ca. 47.000 kr. ved at skifte ”Bogholdet” ud med 

Dinero, men vi har brug for et ensartet kontingent for alle, derfor skal vi stemme om 

kontingentet på dette møde.  

Vi har mange andre bolde i luften, der medfører udgifter og/eller arbejdstimer såsom 

naturgenopretning – og pleje, ringmærkning og GPS-mærkning, renovering af reder, 

tilskuds- og vinterfodring, indkøb af frysere til storkeværter og udsendelse af nyhedsbreve 

til jer.  

For at få tid til de mange opgaver skal driften være så enkel som muligt. Vi må automatisere 

de steder, hvor det giver mening, og der er medlemshåndteringen et sted, hvor vi kan gøre 

det bedre. Vi synes kontingentet er lavt, uanset om det er 175 eller 300 kroner, men for 

nogle pensionister vil 100 kroner mere om året være en stor udskrivning. Vi er dog nødt til 

at se på, hvordan vi udnytter vores frivillige arbejdstid bedst. Uanset udfaldet, glæder vi os 

over jeres deltagelse i afstemningen. 

2024 blev på flere måder et anderledes år, end vi havde forventet. Det var nedtur på 

Djursland, hvor der ikke nåede at komme ynglepar. Vi fik 15 unger på vingerne, Lisamari fra 

Smedager var dog på plejestation med en skadet vinge, og da hun blev sat fri i marts, blev 



hun desværre offer for et rovdyr. I juli måtte vi sige farvel til verdensberømte Findus, som 

blev kørt ned af en bil lige syd for grænsen.  

GPS-projektet vil køre en periode mere, og der skal derfor indkøbes nye sendere. De 

litauiske sendere, vi har indkøbt de sidste par år, viser sig ikke at være gode nok, vi går 

derfor tilbage til de noget dyrere tyske sendere, som vi startede ud med i 2021.  

I det forgangne år har vi budt June Jakobsen indenfor i vores bestyrelse. Vi har i flere år 

høstet godt af Junes store arbejde på de sociale medier. June vil også blive tildelt andre 

spændende opgaver i vores bestyrelse. June er på valg i dag, og vi håber på jeres 

opbakning. 

Jess Frederiksen kunne slutte beretningen med at fortælle, at han vil træde tilbage fra 

formandsposten, som han har siddet på i alle årene siden oprettelsen i 2007. Jess forlader 

ikke bestyrelsen, men vil blot forlade roret og arbejde videre i maskinrummet, hvor der 

altid er noget, der skal klares. Det betyder, at der ved næste bestyrelsesmøde vil være en 

konstituering, som I sidenhen vil blive orienteret om. 

Jess Frederiksen sluttede med at takke alle for et rigtig godt samarbejde. 

                                                                                    

Pkt. 3: Jesper Leegaard fremlagde det reviderede regnskab, og regnskabet blev godkendt af 

generalforsamlingen. 

 

Pkt. 4: Ingen indkomne forslag. 

 

Pkt. 5: Jesper Leegaard fremlagde budgettet for 2025. 

 

Pkt. 6: Afstemning om de tre kontingentforslag på 250 kr.  -  275 kr. eller 300 kr. Der var     

flertal for 300 kroner, det nye kontingent træder i kraft fra 2026.  

 

Pkt. 7: Valg af bestyrelsesmedlemmer for 2 år: 

Jess Frederiksen – genvælges 

Mogens Lange Petersen – genvælges 

Merete Carøe – genvælges 



Hans Skov – genvælges 

Annette Boesen – genvælges 

Nyvalg til bestyrelsen for 1 år: 

June Jakobsen blev valgt. 

Pkt. 8: Valg af bestyrelsessuppleanter for 1 år:  

Louise Lund Fjeldgren – genvælges 

Lars Juel Sørensen – genvælges 

Pkt. 9: Valg af 1 revisor for 2 år: 

Peter Skousen - genvælges 

Pkt. 10: Valg af 1 revisorsuppleant for 1 år: 

Christian Hansen – genvælges 

Pkt. 11: Et medlem spurgte, om hunstorken i Jejsing er Annika, storkeværten Henning 

Andresen er i tvivl.  

Nedskydningen af storke i Libanon blev også bragt op. Jess Frederiksen kunne svare, at det 

er blevet forbudt, men da det er en gammel tradition, er det svært lige at stoppe på en 

gang. 

Mogens Lange Petersen bad dernæst om ordet og fortalte, at vi i bestyrelsen var enige om 

at gøre Jess Frederiksen til livslangt æresmedlem af Storkene.dk. Jess tog i sin tid initiativet 

til at danne Storkene.dk, og uden ham havde der ikke været nogen forening i dag. Vi er 

meget glade og taknemmelige for det enorme arbejde, Jess i de mange år har udført for de 

danske storke. Til lykke og tak til Jess! 

 

5. april 2025   5. april 2025 

 

_______________  _______________ 

Merete Carøe  Jess Frederiksen 

Dirigent   Formand 


